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Tisztelt Elnök Asszony!

„A miniszter megy, a probléma marad?” címmel, a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Ficsor Ádám, polgári nemzetbiztonsági szolgálatokat irányíró tárc a
nélküli miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

A nemzetbiztonsági szolgálatokról szóló, 1995 . évi CXXV. törvény 68 . § (1) szerint, a
„nemzetbiztonsági szolgálatok által végzett nemzetbiztonsági ellen őrzés célja anna k
vizsgálata, hogy fontos és bizalmas munkakörre jelölt, illetve az ilyen munkakört betölt ő
személyek megfelelnek-e az állami élet és a nemzetgazdaság jogszer űműködéséhez szükséges,
valamint - amennyiben szükséges - a nemzetközi kötelezettségvállalásokból fakadó biztonság i
feltételeknek.” Ugyanezen törvényi hely (3) bekezdése szerint „az érintett személy a
biztonsági szakvéleményben szereplő, általa valótlannak tartott megállapításokka l
kapcsolatosan - a 11 . § (5) bekezdés alapján - panasszal élhet a miniszternél, illetve ez t
követően a Bizottságnál. ”

Az elmúlt időszakban, az ellenzéki képviselők kezdeményezésére megváltozott a bizottságho z
benyújtott, nemzetbiztonsági ellenőrzések megállapításaival kapcsolatos panaszügye k
elbírálásának gyakorlata. A bizottság az eljárása során megismeri az ügy telje s
dokumentációját és szükség esetén meghallgatja a panaszost is.

Az új eljárási rendet alkalmazva a bizottság 2009. március 17-ei ülésén V . Antal és az áprili s
28-ai ülésén S. József panaszának helyt adott . A Nb. tv. ebben az esetben részletes eljárás i
szabályokat nem ír el ő , azonban egyértelmű , hogy a bizottság döntése – jelen esetben a
panasz elfogadása – új helyzetet teremtett . Ezt követően nem lehet a bizottság törvényi
felhatalmazáson alapuló döntését figyelmen kívül hagyni és úgy tenni, mintha semmi se m
történt volna .



(Különösen akkor, amikor a miniszter a szolgálatok m űködésének törvényességére kiemel t
hangsúlyt kíván — legalább is ígérete szerint - fordítani . )
A panaszosok számára biztosítani kell a jogorvoslati lehetőséget . Nincs róla tudomásom, hogy
a nevezett panaszosok jogorvoslatban részesültek, ezért kérdezem a miniszter úrtól :

â Milyen intézkedéseket tett az Országgyűlés Nemzetbiztonsági Bizottsága által, a
Nemzetbiztonsági Hivatal biztonsági ellenőrzését érintő panaszok elfogadását
követően?

â Mikor és milyen jogorvoslatban részesülnek (részsültek) a panaszosok ?

Kérem, hogy válaszát az Országgyűlés ülésén kívül, - amennyiben lehetséges elektroniku s
formában is - írásban szíveskedjen megadni .
(Elektronikus címem : ervin .demeter@parlament .hu)

Budapest, 2009 . augusztus 24 .

Demeter
„

országgyű lési képviselő
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